
 

 
 
 
 
 

Sreda, 7. decembar 2005.  
Svedok P-032  
Otvorena sednica  
Optuženi su pristupili Sudu 
Početak u 9.07 h  
 
 
Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. Izvolite, sedite. 
 
  
SUDIJA PARKER: Dobro jutro. Molim vas da pročitate svečanu izjavu koju vam je 
sada dao poslužitelj. 
 
SVEDOK P-032: Svečano izjavljujem da ću govoriti istinu, celu istinu i ništa osim 
istine. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala, izvolite sedite. Gospodine Agha, izvolite. 
 
 
GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC AGHA 
 
  
TUŽILAC AGHA: Časni Sude, ovo je zaštićeni svedok i mi molimo da pređemo na 
poluprivatnu sednicu. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
sekretar: Časni Sude, sada smo na otvorenoj sednici. 
 
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Dok ste odrastali u Vukovaru osamdesetih godina, kako 
su se slagali stanovnici Vukovara? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kako su se slagali? Pa, slagali su se normalno. Koliko 
ja znam, pošto sam bio još djete i osnovna škola, sve je bilo normalno. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Šta znate o događaju u Borovom Selu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: 2. svibnja 1991. godine kad su pobijeni redarstvenici 
policije, 12 redarstvenika. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: A kakav je uticaj imao taj događaj na lokalnu zajednicu 
u Vukovaru na odnose između Srba i Hrvata? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ah, kakav. Jednostavno da se priključimo, da, da 
stanemo uz njih, da se borimo za naše. Za odbranu domovine, za grad, za ljude. Jer kad 
su oni izginuli bilo nam je jasno šta će se desiti. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Koju ulogu ste vi igrali u odbrani Vukovara? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pa ja sam se priključio odmah, čim su oni pobijani, ja 
sam se priključio rezervnom sastavu i krenuli smo na straže. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Koliko ste godina imali u to vreme? Približno. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: 17 i po godina. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Da li ste se pridružili Zengama? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Rezervnom sastavu, Zengama. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Da li je tada još neko od članova vaše porodice takođe 
bio u rezervnom sastavu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da, ja i brat. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Po vašem mišljenju kada je Vukovar bio izložen 
ozbiljnom napadu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: 27. i 28. kolovoza 1991. godine. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: A ko je napao Vukovar? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Jugoslovenska narodna armija. Bivša. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Koliko je bio jak taj napad i koliko je trajao? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Avioni su kretali i onda su bombardirali, tenkovi su 
ispaljivali, tenkovi, topovi šta ja znam iz čega već.  
 
TUŽILAC AGHA: Molim da na kratko pređeno na privatnu sednicu, časni Sude. 
 
SUDIJA PARKER: Privatna sednica. 
 
 

(privatna sednica ) 
 
 
sekretar: Sada smo ponovo na otvorenoj sednici, a ovo će biti dokazni predmet P131. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Svedoče, u to vreme gde su ljudi živeli? Na primer gde 
su živeli vaši roditelji? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: U podrumu. Cjelo vreme rata u podrumu. 



 

 
 
 
 
 

  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Dok ste branili Vukovar, koliko oružja su imali 
branioci u poređenju sa snagama JNA koje su napadale? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Jako malo. Koliko su oni imali, mi smo mizerni bili za 
njihovo naoružanje. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Svedoče, želeo bih da sada pređemo na vreme, na 
period kada je grad pao, dakle novembar mesec. Kada ste vi čuli da će grad da padne i da 
se branioci povlače? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ja sam 17. predveče otišao kod roditelja dolje u 
podrum i onda mi je tata rekao da su se branitelji povukli, da idu u proboj. Pošto je čuo 
da Vukovar pada. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: I samo da bismo pojasnili, da li je to bilo 17. 
novembar? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: 17. studenog sam bio kod roditelja, a 18. studenog je 
Vukovar pao. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Pošto ste otišli kod roditelja 17, šta ste posle toga 
uradili? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Vratio sam se gore na položaj gde sam bio i rekao sam 
braniteljima da Vukovar pada, međutim oni mi nijesu vjerovali. Ja sam uzeo telefon da 
pozovem ostale punktove da vidim šta ćemo raditi, ali u međuvremenu se niko nije 
javljao. Niko nam se nije javljao na telefon. I onda je bilo jasno da su se svi povukli i da 
Vukovar pada. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Da li ste pokušali da se probijete na slobodnu teritoriju? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nisam. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Zašto ste odabrali da ostanete u Vukovaru? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Bojao sam se ići u proboj pošto nas je bilo petorica 
ostalih. Dogovor je bio da se ide u proboj, ali ja sam rekao, ja neću ići u proboj, a vi kako 
hoćete. I rekao sam da što imam municije uz sebe da ću to ispucati i da ću ostaviti jedan 
metak za sebe ako slučajno četnici budu krenuli prema gradu. Ali u međuvremenu se sve 
ono okrenulo, pa se prvo vojska spustila. 
 
TUŽILAC AGHA – PITANJE: A šta ste uradili 18? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR:  To je bilo samog 18. poslepodne. 
 
TUŽILAC AGHA – PITANJE: A 19? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: 19. smo krenuli ujutro, mrak je bio, krenuli smo prema 
bolnici. 



 

 
 
 
 
 

  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: A zašto ste odlučili da idete u bolnicu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pošto nismo znali gde su naši roditelji, ustvari moji 
roditelji, moj kolega koji je bio samnom, on je ostavio ženu i djecu u podrumu, pa smo se 
dogovorili da idemo prema bolnici. Možda će tamo biti. I uputili smo se ka bolnici. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Kakvo ste oružje imali sa sobom kad ste krenuli prema 
bolnici? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kad sam krenuo prema bolnici nisam imao naoružanje. 
Naoružanje smo ostavili u podrumu u jednoj kući. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: 19. kada ste krenili prema bolnici, u kakvom stanju su 
bile zgrade kada ste tamo išli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Razrušene. Razrušene, ne mogu vam objasniti kako to, 
užasno je bilo za vidit. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: I šta ste još videli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kad smo prolazili kroz sam centar grada videli smo 
osobe mrtve po gradu. Ležale su nepomično. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Dok ste se kretali prema bolnici da li vas je u jednom 
trenutku zaustavilo jedno vojno vozilo? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: A koliko je vojnika bilo u tom vozilu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Četiri vojnika. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: A ko je izašao iz vozila? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Gospodin Šljivančanin. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Šta vam je rekao? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pitao nas je kuda smo krenuli. Mi smo mu rekli, prema 
bolnici. Onda nam je on rekao, uđite u kombi, mi ćemo vas odvesti. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Kada ste stigli u bolnicu, koji deo bolnice ste videli u 
tom trenutku? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Na kapiji sam bio, ustvari bili smo na kapiji, znači 
samo ovaj bočni dio bolnice. Nešto se vidjelo malo ulaza, ali većinom bočni dio.  
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Da li je to uključivalo i prvi i drugi sprat? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
  



 

 
 
 
 
 

TUŽILAC AGHA – PITANJE: A u kakvom stanju je bio onaj deo bolnice koji ste 
mogli da vidite? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Razrušenom stanju. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Koliko je otprilike sati bilo u tom trenutku, tog jutra, 
19.? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Oko 6.00. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Dok ste bili na kapiji bolnice otprilike koliko ste 
vojnika videli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Šest. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Jesu li to bili pripadnici redovne vojske JNA ili 
paravojske? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Paravojska. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Šta im je Šljivančanin naredio da učine? 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Prigovor časni Sude. 
 
SUDIJA PARKER: Da. 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Ovo pitanje je krajne sugestivno. 
 
SUDIJA PARKER: Zaista jeste. 
 
TUŽILAC AGHA: Preformulisaću pitanje. 
 
SUDIJA PARKER: Da i ubuduće budite oprezniji. 
 
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Svedoče, šta je Šljivančanin rekao vojnicima da urade? 
 
SUDIJA PARKER: I to je sugestivno pitanje. 
 
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Svedoče, da li je Šljivančanin nešto rekao vojnicima? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Jeste, rekao im je da nas tu pričuvaju i da će poslati 
nekog da nas prebaci do ''Veleprometa''. I oni su nas pričuvali i ponudili su nas cigaretom 
i u međuvremenu je, 10 minuta je to trajalo, došao je transporter po nas i odvezao prema 
''Veleprometu''. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Da li ste se na putu prema ''Veleprometu'' negde 
zaustavljali? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Jesmo, pitali su nas jesmo li imali naoružanje, rekli 
smo da jesmo. Pitali su nas gdje je to naoružanje? I to smo im rekli. I onda smo otišli do 
tog mjesta, ušli smo unutra u podrum, izvadili naoružanje i predali. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: I onda su vas odvezli u ''Velepromet''. Recite nam, šta 
je to ''Velepromet''? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: ''Velepromet'' je skladište. Tamo su svi bili, kad je 
Vukovar pao tamo su sve civile odvezli. Okupljali. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Ko vas je pretresao u ''Veleprometu''? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Paravojska. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Gde su vas tačno odveli u ''Veleprometu'' i ko vas je 
odveo? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Odveli su nas u ''sobu smrti''. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Pre nego što nastavimo ja ću da zamoliti poslužitelja da 
nam ponovo pokaže dokazni predmet 59 kako bi svedok mogao da ga vidi. Reč je o istoj 
karti. Svedoče, recite nam molim vas kada se pojavi karta na vašem ekranu. Na ovoj karti 
vidite gde je označen ''Velepromet'' i kasarna JNA. Recite nam otprilike koliko je udaljen 
''Velepromet'' od kasarne JNA? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Oko 500 metara. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Ko je kontrolisao kasarnu JNA u tom trenutku? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ja ne znam ko je kontrolirao kasarnu JNA. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Dobro, završili smo s kartom, može da se ukloni sa 
ekrana, to je već uvedeno u spis, to je dokazni predmet 59 i Sud zna o čemu je reč. 
Svedoče, rekli ste nam da ste po dolasku u ''Velepromet'' odvedeni u ''sobu smrti''. Zašto 
su je tako zvali? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Mi kad smo došli u ''Velepromet'' odveli su nas tamo, 
pretresli, malo nas tukli i onda su nas ubacili unutra.  
 
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Koliko ljudi je na kraju bilo odvedeno u tu prostoriju, u 
tu sobu, otprilike? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Između 50 i 60 osoba. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: I koliko ste otprilike ostali dugo u toj prostoriji? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Tri dana. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Da li vam je poznato da su neki ljudi izvedeni iz te 
prostorije i zlostavljani? 



 

 
 
 
 
 

 
SUDIJA PARKER: Gospodine Agha, moram da vam skrenem pažnju na činjenicu da je 
i ovo vrlo sugestivno pitanje jer ste sada prešli na teme koje su vrlo osetljive i ja vas lepo 
molim da budete oprezni i da ne postavljate sugestivna pitanja svedoku. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Izvinjavam se, časni Sude. Svedoče, šta se dogodilo 
nekim od ljudi koji su bili u toj prostoriji? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Što se dogodilo ne znam, ali ko je god izišao iz te sobe, 
više se nije vraćao. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Jeste li nešto čuli kada bi ljude izveli iz prostorije? 
Kakve zvuke? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Bio je jedan policajac, sjedeo je unuti kad smo mi 
ulazili, bi je rasječen nožem preko lica. Pitali smo ga šta mu se desilo, rekao je da su ga 
ispitivali i da su ga nožem posjekli. I nakon određenog vremena, ponovo su ga zvali van 
na ispitivanje, onda smo čuli udarce da su ga tukli, on ih je molio da ga na tuku, oni su 
nastavili i na kraju smo čuli krkljanje, i tišina. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Dok su do vas dopirali ti zvuci udaraca i krkljanje, 
kako ste se vi osjećali? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Uplašeno. Pošto sam ja imao 17 godina, bojao sam se 
samo najgorega, bojao sam se noža. Ničega više. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Kojeg je to otprilike bilo datuma? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: 20. ujutru. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Jeste li u jednom trenutku i vi izvedeni iz te prostorije? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: U tom trenutku nisam, ali kasnije smo bili izvođeni. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Ko vas je izveo iz prostorije? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: On se predstavljao kao vojni policajac, ali on je za 
mene bio paravojni vojni policajac. Izveo je mene i još 19 osoba. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Šta ste u tom trenutku mislili da će da se dogodi kada 
su vas izveli iz sobe? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Mislio sam na ono najgore. Da će nas voditi jednog po 
jednog na ispitivanje i da se više nećemo vratiti nazad. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: A gde su vas zapravo odveli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Odveli su nas u drugu prostoriju. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Koliko je još ljudi bilo s vama? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Samnom 20. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Ko vas je ispitivao? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: U to vrjeme nas niko nije ispitivao nego je taj vojni 
policajac došao do mene i pitao me je kako sam naoružanje imao. Ja sam mu rekao da 
sam imao pušku, i pitao me je koliko sam pubijao srpske djece, od koliko sam ušiju 
napravio lančić i od koliko sam prsiju isto tako napravio lančić. Ja sam mu rekao da je to 
nisam radio i da ne bih mogo tako što raditi. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Ko je posmatrao to ispitivanje? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Svi oni koji su bili iza mene, znači 19 ljudi. Branioci. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Šta vam se dogodilo s rukama za vreme ispitivanja? 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Vasiću, izvolite. 
 
ADVOKAT LUKIĆ: Časni Sude, čini mi se da je i ovo sugestivno pitanje. Kao i 
prethodno, koje je bilo takođe sugestivno. 
 
SUDIJA PARKER: Ono pitanje koje se tiče ruku, skreće pažnju na to da je eventualno 
bilo načina na koji se to dogodilo i ja to ne bih klasifikovao kao sugestivno pitanje, ali 
neka prethodna pitanja, možda ono ko je vršio ispitivanje da, budući da do tada niste 
spomenuli ispitivanje gospodine Agha, pa vas molim da budete oprezniji kada je reč o 
formulaciji vaših pitanja. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Izvinjavam se časni Sude, ja sam samo nastojao da 
prođemo kroz ovo što je moguće brže. Svedoče, šta se zapravo dogodilo s vašim rukama 
za vreme ovog ispitivanja?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kad mi je sve to nabacio onda mi je rekao: ''Pa kako 
nisi, ko je onda poubijao sve te naše, svu tu našu vojsku?''. I onda me je, onda mi je počeo 
vređat mater, počeo mi mater ustašku psovat' i rekao nam je da to neće tako završit', da 
ćemo dobiti sve što smo zaslužili. Tražio je lisice, pošto nije imao lisice, našao je komad 
sajle i zavezao mi je ruke iza leđa. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Da li se neko drugi pojavio?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da, došao je još jedan pripadnik paravojnih snaga i 
vojni policajac mu je rekao da sam Zengovac, onda mi je dao, Topola su ga zvali, dao mi 
je metak da progutam i rekao mi da ima rođendan, a u međuvremenu je otišao, pogledao 
je ovih 19 osoba koji su bili samnom, vratio se nazad i rekao je: ''Evo ti još jedan metak 
za sretan put''. I njega sam morao progutat' pred njim. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Ko je još to posmatrao? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Svih 19. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: I šta je još ovaj pripadnik paravojske uradio? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kad mi je dao te metke da progutam onda me je udario 
u glavu, psovao mi je mater ustašku, kaže: ''To ti i treba''. Pošto više nije imao metaka u 
džepu, okrenu se i otišao. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Ja bih sada prešao na vreme kad ste se vratili sa 
ispitivanja u prostoriju. Dakle, po povratku sa ispitivanja da li su vas pustili iz ''sobe 
smrti''? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne, vratli su nas ponovo tamo.  
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Dobro, a pošto su vas vratili u tu sobu, jesu li vas onda 
u jednom trenutku pustili iz nje? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nisu nas, nisu nas, nisu nas puštali dok nas nije ostalo 
premalo. Jer od 50 do 60 ljudi ostalo nas je svega 38, u međuvremenu je došao paravojni 
kapetan, barem se tako predstavio i rekao je da idemo da nas vraća nazad u kasarnu, u 
vojarnu pošto su četnici previše poubijali, poklali ljudi. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Kažete da vas je od 50 do 60 ostalo samo 38. Šta se 
dogodilo s drugima? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Njih su izvezli, izveli iz sobe, maltretirali su ih ispred, 
nismo mi sve čuli i onda su odvedeni i više se nisu vratili nazad. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Kažete da vas je iz sobe izveo jedan kapetan, pripadnik 
paravojske. Kako je on to mogao da uradi? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne znam ja kako je on to mogo učiniti, ali jednostavno 
dok smo stojali vani, rekao je ostalim njegovim ljudima u vojsci da nas paze, da nikoga 
ne diraju i da nas sele u vojarnu, kasarnu. Da ovo što se desilo ne može ovako završiti. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Po dolasku u kasarnu JNA, gde su vas odveli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Odvezli su nas u Sremsku Mitrovicu. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Kakvo je to bilo mesto? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: To je bilo... to je civilni zatvor. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Kako se s vama postupalo po dolasku? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Dok smo dolazili, dok smo bili u autobusu bilo je 
normalno. Kad smo izišli, kad smo došli u samu Mitrovicu, u sam taj zatvor, onda su nas 
izvelii iz autobusa i rekli su nam da prođemo kroz špalir gdje je i sa jedne i sa druge 
strane bilo sedam, osam policajaca. Tu su nas tukli dok smo prolazili i rukama i nogama i 



 

 
 
 
 
 

pendrecima, psovali nam mater ustašku, da nas jebo Franjo Tuđman koji nas je obučavao 
za ovo sve i da ćemo vidit' svoje. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Jesu li vas u jednom trenutku odveli na ispitivanje? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Dok smo leželi na igralištu s rukama na potiljku i 
glavom na betonu, pitali su nas ko je šta radio, gdi je bio. Mi smo normalno govorili šta 
smo radili i gdi smo bili. Dok su nas tu tukli i ispitivali, prebacili su nas, onda su nas 
odveli u jednu dvoranu, tamo su nas skidali skroz gole, gledali da nemamo šta od noževa, 
od naoružanja i tamo su nas tukli. Posle izlaska iz dvorane prebacili su nas bliže zatvora i 
tamo su rekli da legnemo dolje na travu, na zemlju, da držimo ruke na potiljku i glavu na 
zemlji. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Dok ste bili u tom zatvoru da li je u nekom trenutku od 
vas zatraženo da nešto napišete? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. U sam ulaz u zatvor nismo ništa napisali, nikakvu 
izjavu nismo davali. Nego 20. prvog sam išao na ispitivanje i pisao sam izjavu. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Koliko ste izjava napisali? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Jednu. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Koliko je verodostojna i istinita bila ta izjava? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nije uopće istinita. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Zašto niste dali istinitu izjavu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Oni su nama cjelo vreme govorili da smo mi poubijali 
njihovih puni ljudi, sad ne znam točan broj koji je bio i da to sve što je, što smo mi to 
poubijali da smo trebali upisati u izjave, a je ne vidim svrhu zašto bi ja to pisao i 'di sam 
se ja borio i za kog sam se borio i šta sam imao od naoružanja. To ja njemu nisam hteo 
reć'. Jer da sam mu rekao, onda bi me još više maltretirali. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Koliko ste otprilike ostali u zatvoru Sremska 
Mitrovica? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Četiri i po mjeseca. 
  
TUŽILAC AGHA – PITANJE: Da li vam je nešta rečeno prilikom puštanja iz zatvora? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kad smo izlazili rekli su nam da idemo na razmjenu, 
da spakujemo svoje stvari i kad smo ulazili u autobuse onda su nam rekli da idemo na 
razmjenu. Put od Mitrovice do Nemetina nije bio ugodan pošto smo morali držati ruke na 
leđima i glava dole među nogama. Onda je u Nemetinu, na par stotina metara prije 
razmene ušao, barem se predstavio kao kapetan i rekao je: ''Još jednom ako vas uhvatimo 
i zarobimo'', da nam više ni Ženevska konvencija (Geneva Convention) neće pomoći, da 
nas onda imaju pravo ubiti. 



 

 
 
 
 
 

  
TUŽILAC AGHA: Časni Sude, nemam više pitanja za svedoka, ja sam završio s 
glavnim ispitivanjem. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala. Gospodine Vasiću, izvolite. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT VASIĆ 
 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala, časni Sude. Dobar dan svima u sudnici, dobar 
dan svedoku. Ja bih se najpre predstavio. Ja sam advokat Miroslav Vasić, jedan od 
branilaca gospodina Mrkšića. S obzirom da obojica govorimo jezikom koji razumemo, 
zamolio bih vas da nakon mog pitanja napravite malu pauzu pre nego što počnete sa 
odgovorom, najpre da bi prevodioci mogli da prevedu ono šta mi kažemo, da bi ostali 
učesnici u postupku znali o čemu pričamo, a drugo, s obzirom na zaštitne mere koje su 
vam određene da se preko mog mikrofona dok je uključen, ne bi čuo vaš glas. Tako da 
vas molim da svaki put napravite malu pauzu nakon mog pitanja. Najpre bih hteo da se 
pozabavim jednim tehničkim pitanjem. Da li ste vi u junu, u šestom mesecu 1995. godine 
dali izjavu istražiteljima Tužilaštva Haškog tribunala? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ova izjava, nakon što je otucana vam je pokazana, 
zatim vam je pročitana na jeziku koji razumete i vi ste je nakon toga potpisali. Da li je to 
tačno? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. Danas smo od vas čuli gde ste rođeni, šta ste 
radili i čuli smo koje ste godište. Interesuje me, imajući u vidu da ste bili maloletni u 
trenutku kad ste, kako kažete ste se zaposlili, interesuje me da li je to bio stalni radni 
odnos, da li ste zaključili ugovor o radu i kakav je to posao bio? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Radio sam kao sezonski djelatnik. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. Govorili ste o sastavu ljudi u kraju u kome ste 
živeli, a mene interesuje da li je među ljudima sa kojima ste se družili, kontaktirali bilo 
pripadnika različitih nacionalnosti? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pretpostavljam odnosi među vama su bili vrlo dobri 
za sve ovo vreme pre nego što je u Vukovaru izbio sukob? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
  



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li su vaši odnosi sa vašim prijateljima druge 
nacionalnosti u jednom trenutku prestali da budu tako dobri? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Možete li nam objasniti zbog čega? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pa, zato što sam bio u logoru, zato što sam bio u 
''Veleprometu''. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam, ali ja sam vas pitao za vreme pre 
otpočinjanja sukoba u Vukovaru. Da li je u tom vremenu došlo do poremećaja odnosa vas 
i vaših prijatelja? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Za samog rata ili... Prije rata ili posle rata ovaj, za 
samog rata? Do prije rata sam imao prijatelja i srpske nacionalnosti i albanske, sve do 
rata. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Možete li nam samo reći kada je po vama otpočeo 
rat? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: 27, 28. kolovoza 1991. godine. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A nakon rata vaši odnosi sa ovim srpskim i albanskim 
prijateljima nisu bili tako dobri, zar ne? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pa nisu, nisu u Hrvatskoj, otišli su napolje. Izvan 
Hrvatske. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li nam možete reći, da li imate saznanja kada su 
otišli oni van Hrvatske? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Čim su dobili hrvatske papire, čim je bio potpisan 
sporazum. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A za vreme oružanog sukoba su bili u Hrvatskoj? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da su u proleće 1991. godine 
pripadnici srpske nacionalnosti počeli da se iseljavaju iz Vukovara? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nisam primjetio pošto sam izlazio u selo pokraj 
Vukovara. Nisam izlazio u grad. Znači išao sam u selo i na posao i to mi je sve. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: O tome vodite računa dok smo na otvorenoj sednici. 
Ja ću se truditi da moja pitanja u tom pravcu budu na privatnoj sednici. Sad bih vas pitao 
da li poznajete osobu po imenu Tomislav Merčep? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Osobno ga nisam poznavao, ali ovako, preko, jesam.  
  



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li preko izvora iz koga ste za njega čuli znate 
kakvu je on funkciju obavljao u Vukovaru u proleće i leto 1991. godine? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste ikada čuli da je on organizovao oružane 
formacije u Vukovaru i Bogdanovcima? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Za Bogdanovce jesam čuo, ali za Vukovar ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste čuli da ja 10. marta 1991. godine Tomislav 
Mečep izvršio smotru jedinica u selu Bogdanovci? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da je Tomislav Merčep u 
jednom trenutku bio komandant odbrane grada Vukovara? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi ovu informaciju niste čuli čak i u ono vreme kad 
ste bili pripadnik Zbora narodne garde? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kasnije sam čuo za njega, ali sada nisam. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vratimo se malo u period maja 1992. godine. 
Govorili ste na pitanje mog uvaženog kolege o događajima u Borovu Selu. Da li vam je 
poznato da je tog 2. maja 1992. godine više desetina pripadnika MUP-a Hrvatske ušlo u 
Borovo Selo nakon što su posle političkih razgovora skinute barikade na ulasku u ovo 
selo? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Koliko ja znam, 12 policajaca je išlo tamo, izginulo, a 
za ostalo ne znam. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li sam ja dobro razumeo, vi zapravo kažete da ste 
čuili da su svi policajci koji u su tamo išli, izginuli? Da ih je išlo samo 12? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ja ne znam koliko je policajaca išlo, ali koliko sam 
shvatio da ih je išlo 12 i da su svih 12 izginuli. Ja tamo nisam bio. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, ja znam, rekli ste da tamo niste bili, ali me 
interesuje da li ste ikada čuli da je taj sukob u Borovu Selu prekinut tako što su se 
jedinice JNA stavile između snaga lokalnog stanovništva u Borovu Selu i pripadnika 
hrvatskog MUP-a i da su na taj način zapravo sprečile nastajanje većih žrtava. Da li ste to 
ikada čuli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne, ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste čuli da su u junu i julu 1991. godine počele 
nestajati osobe stanovnici Vukovara srpske nacionalnosti?  



 

 
 
 
 
 

SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste čuli u to isto vreme nekakve ekslozije u 
gradu Vukovaru i ako ste išli, u Borovu Naselju? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Detoancije sam čuo, ali nisam znao odakle. Iz kog 
dijela grada. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A jeste čuli da su to dizani u vazduh kisoci 
''Novinskog izdavačkog preduzeća Borba'' i kuće stanovnika srpske nacionalnosti? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Koliko sam ja  upoznat, prvo je otišao ''Vjesnikov'', a 
onda ''Borbin'' kiosk. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A jeste čuli nešto o kućama? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste čuli priče da je u toku sedmog meseca 
1991. godine u Borovu Naselju vođena akcija čišćenja stanovnika srpske nacionalnosti? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi ste u to vreme već bili pripadnik Zbora narodne 
garde, zar ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Jesam, ali ne po cjeli dan nego samo noću. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Bili ste pripadnik Zbora narodne garde samo noću, da 
li sam to dobro razumeo? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Možete li to da nam pojasnite malo? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Samo sam davao stražu noću. U zgradi. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I za to vreme dok ste davali straži vi ste bili 
naoružani, zar ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT VASIĆ: Časni Sude, možda je dobar trenutak da napravimo pauzu. 
 
SUDIJA PARKER: Da gospodine Vasić. Bilo je nekoliko redigovanja transkripta, pa 
nam treba pauza od pola sata. 
 
 

(pauza) 
 



 

 
 
 
 
 

 
SUDIJA PARKER: Gospodine Vasiću, izvolite. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala časni Sude. Da nastavimo sa razgovorom koji 
smo vodili do pauze. Da li mi možete reći da li znate gde se nalazi kasarna u Vukovaru? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da.  
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li vam je poznato da je u leto 1991. godine ova 
kasarna bila blokirana od strane pripadnika Zbora narodne garde? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste čuli da je po naređenju povernika Vlade 
Hrvatske za grad Vukovar, kasarni ukinuta struja, voda i poštanske veze? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ja sam čuo da im je voda i struja ukinuta, ali ne znam 
ko je to naredio, zapovjedio. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li vam je poznato da je nakon toga kasarna bila 
izložena napadu pripadnika Zbora narodne garde iz pešadijskog naoružanja i 
minobacača? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste čuli da su pripadnici JNA u leto 1991. 
godine napadnuti u Vukovarskoj pošti i da je na njih pucano kada su došli da preuzmu 
novac za kasarnu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi kako ste došli na ideju u maju, u 
petom mesecu, posle događaja u Borovo Selu, da se prijavite u Zbor narodne garde? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pa, pošto su oni bili poubijani želeo sam da se prijavim 
u rezervni sastav Zbora narodne garde za odbranu domovine. Odnosno za odbranu svog 
grada. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ćete se složiti samnom da za odbranu, u vreme 
za koje kažete da ste se prijavili u rezervni sastav Zbora narodne garde, nakon ovih 
događaja u Borovo Selu, u gradu Vukovaru nije bilo nikakvih sukoba? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Dok nisu poubijani policajci nije bilo nikakvog sukoba. 
Odnosno možda je i bilo, možda nije, ne znam jer kažem nisam izlazio u grad nego sam 
izlazio u selo. Onda kad su MUP-ovci poubijani, onda sam se prijavio u Zenge. A do tada 
nisam čuo nikave konflikte između Srba i Hrvata u gradu. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro, a od kada ste se prijavili u Zbor narodne 
garde, pa na dalje, znači jun, maj, juni, juli, da li je bilo sukoba u Vukovaru? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne znam, ne sjećam se. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Na pitanje mog uvaženog kolege rekli ste nam da je 
zapravo sukob otpočeo 27. avgusta 1991. godine. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 27, 28. kolovoza. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zato sam vas ja pitao da li bi se složili samnom da u 
trenutku kada ste pristupili Zboru narodne garde, u Vukovaru nije bilo sukoba? Ovaj 
sukob o kome govorite se desio 2. maja u Borovu Selu i nakon toga više sukoba nije bio. 
Da li se samnom možete složiti? Sve do avgusta 1991. godine. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne znam, ne mogu se sjetiti svega. Davno je bilo. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Verujem vam. A da li mi možete reći, kad ste već 
doneli tu odluku da se priključite Zboru narodne garde, kuda ste otišli? Gde ste se to 
prijavili? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Otišao sam do Tomašić Josipa. I on mi je rekao da me 
neće primiti zato što sam mlad. Nakon par dana ja sam opet otišao kod njega i onda me 
primio. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A gde se taj gospodin nalazio kada ste odlazili kod 
njega? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: U svojoj kući. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se njegova kuća nalazila na Sajmištu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li nam možete reći u kom se kraju Vukovara 
nalazila njegova kuća? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Odmah preko puta moje zgrade. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je gospodin o kome govorite vodio nekakve 
spiskove pripadnika Zbora narodne garde? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne znam. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pa kako znate da vas je primio? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Rekao mi je da idem kući i da će me večeras nazvat' 
telefon i reći će mi mjesto gdje ćemo se nać'. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je rekao da će biti upotrebljena nekakva 
lozinka, šifra ili vam je rekao ime čoveka koji će vam se javiti? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nije mi ništa rekao, samo mi je rekao... ni za kakvu 
šifru. Samo mi je rekao da ćemo se naći na određenom mjestu i u određeno vrjeme. 



 

 
 
 
 
 

  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi znali ko vas je zvao tada? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I da li ste se sa tom osobom našli u određeno vreme 
na određenom mestu kao što ste rekli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I tada vam je, kada ste se našli, ta osoba dala oružje i 
vojnu opemu, zar ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite nam onda šta se dogodilo kada ste se našli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Rekao mi je: ''Evo ti moj pištolj i tu budi i čuvaj stražu 
jer naoružanja nema, nije ni stiglo, kao i odore''. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je dao uputstva na koji način bi vi to trebali 
da čuvate stražu, šta to zapravo znači? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Rekao mi je da pazim dobro da se slučajno transporteri, 
vojna auta i vojna policija ne počnu spuštati od vojarne prema Slaviji. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je rekao nešto i za vojna lica koja su se 
nalazila u stanovima? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nije mi ništa rekao. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Koliko sam vas razumeo vi ste stražu kažete čuvali na 
ulici, zar ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da, u zgradi. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste bili u zgardi ili na ulici, pošto ste trebali da 
pratite nailazak vozila, pretpostavljam da ste morali biti van zgrade da bi to videli. Zar 
ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pa, zgrada i udara na ulicu, a put od vojarne prolazi tik 
pored zgrade. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li to znači da je postojao neki prozor kroz koji ste 
mogli videti ulicu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pa kako ste posmatrali ko prolazi ulicom? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Stajao sam na ulazu.   
  



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste, pre nego što ste dobili oružje, bili na nekoj 
obuci u Zboru narodne garde, oko rukovanja oružjem? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi ste u vašoj izjavi rekli da niste služili vojni rok u 
Jugoslovenskoj narodnoj armiji. Da li ste znali da rukujete oružjem kada ste uzeli taj 
pištolj? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nisam služio JNA pošto je, pošto sam bio mlad, a 
naoružanje sam dobio od gospodina, pa mi je pokazao kako se rukuje s njime.    
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li nam možete reći za šta vam je, na ovom zadatku 
koji ste dobili, bi potreban pištolj? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Čisto da nisam goloruk. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pištolj je bio napunjen mecima? Zar ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste dobili naređenje i da pucate u nekim 
situacijama? Tu, na svom stražarskom mestu. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste nam da ste bili maloletni kad ste primljeni u 
Zbor narodne garde. Da li je bilo još u tim jedinicama Zbora narodne garde maloletnika 
kao što ste bili vi tada? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne znam, jer nismo imali vojarnu da budemo zajedno. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste nam da je vaš brat pristupio Zboru narodne 
garde, da li je on pristupio zajedno sa vama ili pre ili posle toga? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Par dana prije mene je on otišao u Zbor narodne garde. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je on bio punoletan kada je primljen u Zbor 
narodne garde? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Koliko je on stariji od vas? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Dvije godine. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste nam da ste tom prilikom dobili pištolj. Na 
pitanje mog uvaženog kolege ste rekli da ste u jednom trenutku imali pušku. Da li nam 
možete reći kada ste tu pušku dobili? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pušku sam dobio kada je zvanično počeo rat u 
Vukovaru. 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Od koga ste dobili ovu pušku i gde? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Od gospodina kojeg sam naveo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: To je gospodin koji vas je primio u Zbor narodne 
garde, zar ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A gde ste dobili ovu pušku? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kod njega, kod kuće. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: S obzirom da ste bili maloletni, da li vam je neko 
rekao da je pristupanje u to vreme ovakvoj paravojnoj organizaciji bilo protivustavno? 
Protiv Ustava SFRJ. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste tada bili svesni da pristupanjem ovakvoj 
organizaciji i nošenjem oružja činite krivično delo oružane pobune kažnjivo po tadašnjem 
Krivičnom zakonu SFRJ? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite mi, do 27. osmog, kakva su sve bila vaša 
zaduženja kao pripadnika Zbora narodne garde?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Danju sam radio, a noću sam davao stražu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste ikad čuli da su u redovima pripadnika Zbora 
narodne garde formirane grupe za egzekuciju koja se odigravala noću? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite mi kada ste se prvi put priključili jedinici 
Zbora narodne garde? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Priključio sam se rezervnom sastavu Zbora narodne 
garde 3. svibnja 1991 godine . 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, mislite na Zbor narodne garde. Mene interesuje 
kada ste došli prvi put u jedinicu Zbora narodne garde, dakle kada ste vršili službu u 
jedinici? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: 27. kolovoza. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vas je tada neko pozvao i gde ste se priključili 
jedinici Zbora narodne garde? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nije me nitko pozvao pošto je bilo granatiranje grada 
iz aviona. Otišao sam u podrum i nakon određenog vremena ta ista osoba mi je rekla da 
uzmem svoje stvari i da idemo na bojišnicu, odnosno na liniju. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste pre ovog događaja čuli da su 24. osmog 
oborena dva aviona Ratnog vazduhoplovstva iznad Borova Naselja? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Čuo jesam da su oboreni avioni, ali ne znam koji je 
datum bio i ne znam gdje. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Sada ću vas pitati o liniji na koju ste otišli. Ako 
smatrate da to može da ugrozi vaš identitet, recite mi da pređemo na privatnu sednicu. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pitajte. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste da ste sa gospodinom koga ste pomenuli 
otišli na liniju borbe. Recite nam gde se nalazila ta linija, tog 27. osmog 1991. godine? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Osnovna škola ''Stjepan Supanc''. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja bih zamolio da se svedoku pokaže dokazni predmet 
59, to je karta broj 6, koju mu je već moj uvaženi kolega tužilac danas već pokazivao. 
Hvala lepo. Da li vidite ovu kartu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zamolio bih poslužitelja ako bi mogao svedoku da da 
sredstvo da nam nacrta gde se nalazila ova linija 27. osmog 1991. godine. Možda ako 
možemo dobiti malo krupniji plan centra grada... E, odlično. Da li možete na ovoj karti 
jednim krstiće, da obeležite mesto gde se nalazi linija na kojoj je bila vaša jedinica? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi ste to obeležili kružić sa slovom ''A''? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. Da li nam možete reći da li znate gde su se 
nalazile druge jedinice Zbora narodne garde u ovom rejonu u kom ste se vi nalazili i u 
rejonu Sajmišta? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne, nisam bio upućen u to. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste do kraja borbenih operacija u Vukovaru 
menjali liniju fronta vaše jedinice? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala vam. Da li nam ova karta... Dakle, neće više biti potrebna, ja 
bih predložio časni Sude da ona bude uvedena kao dokazni predmet. 



 

 
 
 
 
 

 
SUDIJA PARKER: Uvodi se u spis. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste nam da ste 27. osmog, dakle 1991. godine 
zauzeli položaje u ovoj školi. Da li mi možete reći koliko je pripadnika vaše jedinic bilo 
tada na tom mestu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Osam. 
 
sekretar: Izvinjavam se se časni Sude, ova poslednja karta je dokazni predmet 132. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala lepo. Da li ste obezbedili ove položaje na 
kojima ste tada bili u vojničkom smislu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Iskopali ste rovove, stavili džakove sa peskom, 
napravili grudobrane, je l' tako?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Takođe ste obezbedili i osmatračnicu sa ovog 
borbenog položaja? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Da li nam možete reći... Možda je bolje da pređemo na privatnu 
sednicu časni Sude, jer bih pitao ko je bio pored svedoka pripadnik ove grupe, pa se 
bojim da smo već u opasnoj zoni tu ... 
 
SUDIJA PARKER: Privatna sednica. 
 
 

(privatna sednica) 
 
 
sekretar: Sada smo ponovo na otvorenoj sednici časni Sude.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pomenuli ste da ste u jednom trenutku čuli da je 
Tomislav Merčep bio komandant odbrane grada. Možete li nam reći kada ste to čuli? Prvi 
put. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: U devetom ili desetom mjescu, ne znam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste čuli da je nakon što je Tomisalv Merčep 
pozvan u Zagreb, da je komandu odbrane grada preuzeo povernik Marin Vidić zvani 
Bili? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne sećam se. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li se sećate da je u jednom trenutku komandant 
odbrane Vukovara bio Mile Dedaković zvani Jastreb? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nešto sam čuo, ali ne znam koji je mjesec bio, to nije 
moje da ja znam ko je došao ko nije, moje je samo crta i ništa više. Zapovjednik je bio za 
to. Za takve stvari. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li to znači da vi niste znali odakle vam dolaze 
naređenja vašoj jedinici? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da su u vreme borbenih dejstava 
jedinice Zbora narodne garde i MUP-a učestvovale i jedinice HOS-a?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nije mi poznato. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Za sve vreme ovih borbenih dejstava na liniji koju ste 
držali, nikada niste sreli ni jednog pripadnika HOS-a? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato koje bio Stipan Radoš? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nije mi poznato. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste u toku vašeg boravka na liniji u jednom 
trenutku čuli da je Glavni štab odbrane Vukovara napustio Vukovar? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li put koji vodi od kasarne do bolnice prolazi 
pored punkta na kom ste vi držali borbenu liniju? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste 13. desetog 1991. godine dobili naređenje da 
ne sklanjate barikade sa ovog puta iako je to bilo nužno da bi konvoj humanitarne pomoći 
prošao da ne bi bile poremećene linije odbrane Vukovara? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne, nije nam niko javio. 
  
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da ovaj humanitarni konvoj nije 
prošao pored vašeg punkta? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne sjećam se tada. Posle straže odmah smo išli na 
odmor u podrum. Možda se desilo dok sam ja bio u podrumu. Ne znam, nisam čuo za to.   
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Recite mi samo, pomenuli ste podrum. Je 
li to podrum u tom istom, ispod tog objekta, osnovne škole ili je to na nekom drugom 
mestu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: U školi. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. A da li vam je poznato koja je jedinica bila 
stacionirana u dvorcu grofa Eltza? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. Hteo bih sada da razjasnimo nešto što se 
odnosi na 17. jedanaesti 1991. godine. Pokušaću da to uradim tako da možemo to da 
uradimo na javnoj sednici. Mom uvaženom kolegi ste rekli da ste tog dana, 17. 
jedanaestog otišli na mesto koje ste spomenuli. Rekli ste mu da ste otišli u večernjim 
časovima. Da li se sećate da ste istražitelju haškog Tužilaštva u svojoj izjavi koju ste dali 
1995. godine reki da ste 17. na to mesto otišli u jutarnjim časovima? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: To sam rekao, jer sam prethodno mislio da sam išao 
17. do podne, a ne navečer. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pa, zašto ste nam rekli danas da ste išli naveče? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne sjećam se da sam to reko'. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro. Da li je vaša jedinica u to vreme imala još 
uvek vezu sa Glavnim štabom odbrane Vukovara? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Imali smo poljski telefon, ali ''motorolu'' nismo. Pošto 
nismo imali struje da punimo baterije, samo smo imali poljski telefon. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste nam šta ste čuli tog 17. jedanaestog 1991. 
godine kada ste otišli na pomenuto mesto. Ja bih vas sada pitao, rekli ste takođe i osoba 
koja vam je pružila tu informaciju, da li nam možete reći da li je ta osoba bila pripadnik 
neke vojne formacije za vreme borbi u Vukovaru? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nije bio pripadnik nikakve ... 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se ta osoba sve vreme dešavanja nalazila u 
podrumu kao, gde ste, gde ste ga i zatekli tog 17. jedanaestog 1991. godine? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I on vam je rekao, kažete, tog dana da su ljudi iz 
Glavnog štaba odbrane Vukovara otišli da se probiju prema Vinkovcima. Zar ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je tada rekao odakle mu ta informacija? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li nam to možete reći na javnoj sednici ili da 
pređemo na privatnu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Svejedno je. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Molim vas, recite nam onda. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Posjetio ih je jedan policajac i rekao im je, sve 
naoružanje i sve hrvatsko što imaju, znači šahovnice i zastave da sklone, jer Vukovar 
pada jer u koga nađu nešto da ne zna šta će biti s njime. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Recite mi, vi ovakvu informaciju niste 
dobili telefonskom vezom od pretpostavljene komande?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pošto je moj zapovjednik bio odsutan, ne znam. Nismo 
znali. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li nam možete reći od kada je vaš zapovednik bio 
odsutan? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Od oko 9.00. Došao je predvečer, pa je rekao da nema 
nikoga na liniji, da Vukovar pada, da se moramo povuć'. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je tada rekao da se možete povući u bolnicu 
ili da, drugi izlaz je da pokušate proboj prema Vikovcima? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: On je nama rekao, ko hoće ić' u proboj neka ide, a ko 
neće nek ide u podrume. Neki su otišli u proboj, neki nisu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Nije vam tom prilikom spominajo mogućnost da 
pripadnici Zbora narodne garde odu u bolnicu gde se očekivala evakuacija? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li nam onda možete reći zašto ste vi otišli u 
bolnicu 19. jedanaestog?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Otišao sam u bolnicu zato što 17. do podne moji 
roditelji više nisu bili u podrum, a nisam znao gdje su, pa sam se uputio ka bolnici. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zašto baš ka bolnici? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Zato jer je moja suseda radila u bolnici. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zašto ste pretpostavljali da su oni zajedno otišli u 
bolnicu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nisam ja ništa pretpostavljao nego ja i taj moj susjed 
smo se uputili ka bolnici zato što nismo znali di su, pa smo mislili da su ošli tamo. A 
tamo nisu oni bili. 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste se pre bolnice zapravo uputili u zgradi 
opštine gde je bio Glavni štab odbrane Vukovara, da se informišete šta dalje da radite? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A da li ste se uputili pre bolnice u zgradu MUP-a gde 
je bila stacionirana jedinica Zbora narodne garde i MUP-a Hrvatske? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste nam da ste pre ovog odlaska u bolnicu otišli 
iz ove škole gde se drže linije, ujutro, u jutarnjim časovima, u deo gde ste stanovali. Zbog 
čega ste prvo otišli tamo? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Otišao sam se kući presvući. Pošto su mi traperice bile 
prljave i promjenio sam drugu majicu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste tada na nogama imali žute ''Borovo'' cipele? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: To je bilo 19. ujutro. Zar jedinice JNA nisu već 18. 
ušle u taj de ograda? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Jesu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zar vas nije bio strah da naoružani se krećete delom 
grada koji sada kontrolišu snage Jugoslovenske narodne armije? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: U to vreme nije bilo nikoga. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi krenuli naoružani do svog stana da se 
presvučete računajući da ako naiđete na nekoga da ćete pucati? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kada ste izašli naoružani iz svog stana uputili ste se 
glavnom ulicom prema bolnici, zar ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da, ali smo prvo sakrili naoružanje. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite mi molim vas gde ste sakrili naoružanje i 
koliko je to daleko od mesta gde ste se presvukli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Par stotina metara dalje od mog stana. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Vi tada niste bili sami, zar ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je osoba koja je bila sa vama takođe presvukla 
svoju odeću i na isto mesto gde ste vi odložili odložila svoje naoružanje? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nije se presvlačio, samo je oružje ostavio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se radi... Da li je ta osoba koja je bila sa vama 
srpske nacionalnosti? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A zašto je ta osoba otišla u bolnicu? Vi ste nam rekli 
svoje razloge, a zbog čega je on tamo otišao? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: On je tražio ženu i djecu. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dok ste išli od mesta gde ste odložili oružje, koliko 
ste ljudi sreli dok niste prešli reku Vuku? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Tu di smo oružje stavili, sakrili, nismo vidjeli ništa. 
Kad smo prelazili rjeku Vuku isto nije bilo ništa. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, niste nikoga sreli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zašto ste presvuki odeću i odbacili oružje pre nego 
što ste otišli u bolnicu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Zato što mi je bila poderana i prljava. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je to zato što u čistoj odeći ne bi izgledali kao 
neko ko je učestvovao u borbama? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A zašto ste odložili oružje?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nismo htjeli s njim ići prema bolnici. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste ikada čuli da su od 17. jedanaestog do 20. 
jedanaestog pripadnici Zbora narodne garde, pripadnci MUP-a koji su ostali u Vukovaru 
masovno dolazili u bolnicu, odlagali oružje, presvlačili uniforme i odeću, oblačili bele 
mantile da bi se predstavili kao pomoćno bolničko osoblje? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nisam bio upućen u to. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Niste bili upućeni u to u vreme o kome govorimo. Da 
li ste nakon ovih događaja od nekoga čuli ovu informaciju? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kada sam izišao iz logora onda sam čuo. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala vam. Časni Sude, ne znam da li je sad pogodno vreme ... 



 

 
 
 
 
 

 
SUDIJA PARKER: Razmišljali smo o možda još nekih pet minuta, ali ako to nije 
zgodno? Nije. U redu onda zbog vas gospodine Vasiću, evo, napravićemo pauzu i 
nastaviti u 11.40. 
 
 

(pauza) 
 
 
SUDIJA PARKER: Izvolite, gospodine Vasiću.   
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Nastavićemo tamo gde smo stali. Rekli ste mi da ste 
nakon vašeg izlaska iz Mitrovice saznali za činjenicu da su se pripadnici Zbora narodne 
garde i pripadnici MUP-a presvlačili u bolnici i oblačili belu odeću da bi se predstavili 
kao pomoćno medicinsko osoblje. Recite mi molim vas od koga ste to čuli kada ste izašli 
iz Mitrovice, da li od nekog od vaših saboraca ili nekog od medicinskog osoblja? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kad smo izašli iz Mitrovice došli smo u Zagreb i u 
hodniku sam čuo razgovore da su se presvlačili, a kako se zovu ne znam pošto sam puno 
ljudi, puno ljudi mi je kroz glavu prošlo.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Recite mi molim vas, u jednom trenutku 
ste rekli da ste imali jednog ranjenog na položaju gde ste imali borbene linije, zar ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je taj ranjenik na kraju došao do bolnice i kako 
je prebačen? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nije išao u bolnicu pošto je bio lakše ozleđen. Ostao je 
na položaju. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A ko mu je ukazao pomoć? Tu na vašoj borbenoj 
liniji. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Zapovjednik mu je samo zamotao ruku. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je to lice jedno od onih troje koji su otišli u 
proboj, kako ste rekli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Pored te trojice koji u otišli u proboj, ako sam vas 
dobro razumeo, ostala su još samo dvojica. Vi i vaš prijatelj. Zar ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I neki od vas dvojice je bio ranjen. Da li možete reći 
ko?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Taj se ranije povukao, a mi nismo bili ranjeni. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi ikada, pre 19. jedanaestog bili u bolnici, 
mislim pri tom na vreme od kada su počeli ratni sukobi?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste istražiteljima Tužilaštva, kada ste davali 
svoju izjavu rekli da ste pre 19. jedanaestog bili ranjeni? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Jesam bio ranjen, al' nisam strašno. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi ta osoba koja je imala lakšu ranu i kojoj je 
pomoć ukazao komandant i koja je ostala na liniji fronta? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ako dobro računam, vaša jedinica je imala dakle više 
od jednog ranjenog kako ste nam rekli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Jer ja kako sam ranjen, ja sam se mogao kretati, ali on 
je dobio baš po ruci. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Rekli ste da je bio pogođen u ruku. Pretpostavljam da 
je i on mogao da se kreće? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dakle, da zaključimo, vaša jedinica je imala više od 
jednog ranjenog? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ja se sa mojom ranom ne smatram ranjenim. Nego 
očito ono... samo posekotina.   
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Danas to niste računali u ranjavanje, a zašto ste to kao 
ranu pomenuli istražitelju Tužilaštva 1995. godine? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Zato što me geler ranio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Dobro, hvala. Recite mi, kada ste razgovarali sa 
vašim saborcima rekli ste da je bila opcija da idete u proboj ili da ostanete? Zbog čega 
niste otišli u proboj? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pošto sam bio mlad, pa sam se bojao. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Zar se niste bojali da šetate 18. i 19. ulicama 
Vukovara u koje je 18. došla JNA i to sa oružjem? Da ste vi bili naoružani. 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Bez obzira da li sam ja bio naoružan ili nisam, bojao 
sam se. Ja nisam znao šta će se desiti samnom. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Samo bih još jednu činjenicu da razjasnim u vezi 
ovoga, pa ćemo preći na drugu temu, a to je, vi ste rekli da je 18. JNA ušla na ovo 
područje do reke Vuke. Je l' tako?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ja sam napisao u izjavi da se JNA spustila u grad, ali 
nisam napisao doklen se spustila. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li nam sada možete reći do kog su, do koje su 
tačke došli tog 18. jedanaestog? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne znam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kada ste obavestili svoje saborce 17. uveče, da li ste 
znali koje su linije odbrane probijene i dokle je došla JNA? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ja kad sam mojim suborcima rekao da Vukovar pada, 
ja ne znam dali je bilo šta bilo otvoreno da se može izići.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, ali da li ste znali dokle je došla JNA u tom 
trenutku? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Još se nije spustila u grad 17, na neki dio grada. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A 18. jedanaestog 1991. godine? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Navirali su od svakuda. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I to u kraju od vaših položaja do reke Vuke, zar ne?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne znam da li do rjeke Vuke, ali kod nas, u mom 
dijelu, da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Danas ste nam rekli da ste sutradan, 19. jedanestog, 
prošli kroz taj deo gde nam sad kažete da su bile, da su prodrle jedinice JNA, da ste se 
kretali glavnom ulicom i da niste sreli ni jednog jedinog vojnika do reke Vuke, je li to 
tačno?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Onu su se 18. spustili u grad, dokle, ne znam, ali ja 19. 
i moj suborac odnosno branitelj, mi smo 19. ujutro krenuli ka bolnici. Mi nismo nigdje 
nikoga sreli. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala. Samo trenutak, samo trenutak. Izvinjavam se, 
hvala. Da sada pređemo na onaj deo vašeg iskaza koji je vezan za ''Velepromet''. Najpre, 
možete li mi opisati gde se nalazila ta prostorija u koju ste dovedeni 19. jedanaestog 
1991. godine? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Mogu. 



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Molim vas, ako možete da nam objasnite, od ulaza, 
gde se nalazila ta prostorija, u kakvom objektu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Od ulaza, pravo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Interesuje me od glavne kapije ''Veleprometa'' na 
kojoj se strani nalazila ta zgrada, znači od ulaska, kad ulazite u ''Velepromet'', sa koje se 
strane nalazila zgrada gde ste vi bili zatvoreni. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kad sam ulazi unutra samo sam ravno išao i nigdje više 
nisam skretao. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li govorite o ulasku u zgradu ili o ulasku u 
dvorište ''Veleprometa''? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kad uđete, znači sa ulaza glavnog, ravno, preko 
čitavog dvorišta u tu prostoriju. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se ta prostorija nalazila u zgradi koja je ozidana 
ili u nekom hangaru? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ozidana.    
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Danas ste nam rekli da se ta prostorija zove 
''prostorija smrti''. Zašto to niste rekli istražitelju Tužilaštva 1995. godine kada ste s njim 
o tome razgovarali? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Rekao sam ''soba smrti'' zato što ko je god ušao unutra 
svi smo bili zarobljeni, a ko je izišao van više se nije vraćao nazad. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste to rekli istražitelju Tužilaštva 1995. godine? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne sećam se. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li bih vas podsetio ako vam dam da pročitate vašu 
izjavu, da pokušate da nađete da li ste bilo gde spomenuli ''sobu smrti''? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ta zgrada je bila skladište. Ali mi smo je nazvali 
''sobom smrti''. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, razumem ali ovde je sporno da li ste vi to rekli 
Tužilaštvu, istražitelju Tužilaštva ili niste. Ja sam vas samo pitao da li se sećate da to 
niste rekli istražitelju Tužilaštva? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne sjećam se. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Ja bih zamolio poslužitelja ako možemo da svedoku 
pokažemo njegovu izjavu. Pogledajte na drugoj, na trećoj strani i delu četvrte govorite o 



 

 
 
 
 
 

''Veleprometu'' tako da pogledajte poslednji deo treće strane i početak četvrte. Je l' ste 
pogledali? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da.  
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite mi da li ste negde pominajli prostoriju u kojoj 
ste bili zatvoreni, kao ''sobu smrti''? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste istražitelju Tužilaštva rekli da je od 60 ljudi 
38 preživelo, a da su ostali nestali? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li u vašoj izjavi piše da su ostali nestali nakon što 
su izvedeni ili samo piše da je vas 38 prebačeno u kasarnu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Onaj ko je izišao više se nije vratio. Ostalo nas je 38. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li u toj izjavi piše da ste vi izjavili da je onaj ko je 
izašao više se nije vratio? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne mogu se sjetiti šta je sve pisalo. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ima potrebe da ponovo pogledate vašu izjavu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ako nije problem, može. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kako da ne, samo moment. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Možete ponovit' pitanje? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste istražitelju izjavili da niko ko je izveden iz te 
prostorije više se nije vratio? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da, ja sam to izjavio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I da li je to notirano u vašoj izjavi? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Budite ljubazni i pročitajte nam taj deo. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: ''U toj prostoriji nas je ukupno bilo oko 50, 60 ljudi. 
Nisu me zlostavljali, ali sam vidio kako vojnici JNA, a kasnije i četnici tuku jednog 
policajca iz Vukovara. Ne znam kako se zove, odvezli su ga iz prostorije, a kad se vratio 
po licu je imao rane. Kasnije, ne sjeća se kada, ponovo su ga vojnici JNA odveli iz 
prostorije, čuli smo kako vrišti od boli. Posle toga se više nije vratio u našu prostoriju'' 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je to sve? Sve što ste želeli da pročitate u smislu 
mog pitanja, na to sam mislio. 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nema u mojoj izjavi gdi, nisam stavio da piše ''gdi su 
ostali pripadnici''. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Sada bih vas samo pitao u vezi ovog dela 
koji ste nam ovako, malopre pročitali. Spominjući ovog policajca, na pitanje mog 
uvaženog kolege rekli ste da ste čuli kako je krkljao i kako je bio ubijen. Da li se samnom 
možete složiti da iz ovoga šta ste rekli istražitelju Tužilaštva to niste spomenuli. Ovde 
spominjete samo da ste ga čuli kako vrišti od bola. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Vidio sam ga gdi sedi u toj prostoriji gdi smo mi bili, 
isječen po licu, znači od, preko uha i pitali smo ga u tom momentu, to ne piše, ne znam 
zašto nisam napisao u izjavi, šta mu se to desilo. On je rekao samo da je policajac. 
Kasnije su došli po njega ponovo, ne mogu se sjetiti oko koliko sati, inače nisam imao 
sat, odveli su ga iz te prostorije, zatvorili vrata, tukli su ga, on je molio da ga ne tuku, 
vrijeđali su, psovali su mu mater ustašku i onda smo samo čuli krkljanje, tajac i tišina. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Složićete sa da ovakav opis niste dali istražitelju 
Tužilaštva već ste mu rekli da ste čuli krike, a da ste krv videli tek kad ste izašli iz 
prostorije. Da li je to tačno?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Tu piše, u izjavi piše kako vrišti od boli. Od batina i 
onda tišina, krkljanje i tišina. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li sam vas dobro razumeo da kažete da u vašoj 
izjavi piše da je krkljao i da je nastala tišina, ili sam ja to loše razumeo? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne piše to u izjavi. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala lepo. Danas ste više puta pomenuli da su i 
ovom policajcu i vama psovali majku ustašku. Da li se slažete samnom da ovako 
vređanje niste pominjali u vašoj izjavi istražitelju Tužilaštva? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Recite mi da li vam je poznato da je 
''Velepromet'' još za vreme trajanja borbenih dejstava bio sve vreme pod kontrolom 
lokalne TO Vukovar? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne razumem pitanje. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da je ''Velepromet'' koji smo 
ovde spominjali još za vreme borbenih dejstava, pa i na dan kada ste vi tamo stigli, bio 
pod kontrolom lokalnih snaga, dakle srpskih lokalnih snaga TO Vukovar? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: TO Vukovar, Teritorijalna odbrana ili paravojska? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da, to je lokalna Teritorijalna odbrana Vukovar. 
Srpska teritorijalna odbrana Vukovar. 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Oni su bili u ''Veleprometu''. Barem su mene oni 
zarobili. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala vam. Recite mi gde se nalazila ta druga 
prostorija u koju su vas prebacili 20. jedanaestog 1991. godine, opet sad u odnosu na ulaz 
u dvorište ''Veleprometa''? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: U istoj zgradi. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste, kada ste menjali znači ove prostorije, znači 
kada ste izvođeni u drugu prostoriju izlazili na dvorište ''Veleprometa''? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne, nisam. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite mi da li je ovaj čovek iz Vukovara koji vas je 
ispitivao, takođe pripadnik ovih lokalnih srpskih snaga? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I u vašoj izjavi to ste nam pročtali i rekli ste da vas 
niko nije maltretirao. Da li je to tačno?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite mi kada ste došli, kada ste pošli za Sremsku 
Mitrovicu 22. jedanaestog, pošto ste prethodno veče prebačeni u kasarnu, da li ste u 
kasarni pre polaska dobili cigarete i hranu za put do Sremske Mitrovice? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li je protiv vas, nakon što ste bili saslušani u 
Sremskoj Mitrovici, kako ste nam rekli, vođen neki krivični postupak? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li se sećate imena lica koje vas je saslušavalo i 
kome ste napisli izjavu u Sremskoj Mitrovici? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste o ovom vašem saslušanju u Sremskoj 
Mitrovici i izjavi koju ste dali, razgovarali sa predstavnicima Tužilaštva 1995. godine? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Hoćete li ponoviti pitanje? 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Kako ne. Da li ste isražitelju Tužilaštva, 1995. 
godine, kada ste davali svoji izjavu, pomenuli da ste u Sremskoj Mitrovici saslušavani i 
da ste tamo napisali i potpisali vašu izjavu? Na zahtev organa gonjenja. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A složićete se samnom da ste u to vreme sa tim 
istražiteljem razgovarali o vašem boravku u Sremskoj Mitrovici? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste ovu činjenicu istražitelju prećutali zato što 
ste mislili da je nevažna ili zato što ste ovde izjavili da ta vaša izjava koju ste dali u 
Sremskoj Mitrovici je netačna, neistinite sadržine, da li je to bio razlog da prećutite ovu 
okolnost? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nit me je on pitao, a nit' sam se ja sjetio da mu kažem. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: A kada ste se prvi put toga setili? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nisam se ni sjetio dok nisam došao ovamo na suđenje. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li nam možete reći šta vam je to u toku ovog 
suđenja osvežilo sećenje da se posle 14 godina toga setite? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ništa, samo me pitao da li sam pisao šta u logoru dok 
sam bio. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Izvinjavam se, ko vas je pitao? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Gospodin do mene. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Mislite na uvaženog kolegu tužioca? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Da li ste vi njemu danas prvi put pomenili da ste dali 
ovu izjavu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Recite nam onda, molim vas, kada ste mu to 
pomenuli i pod kojim okolnostima?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Prekjuče kad sam došao ovamo, dao mi je izjavu i 
rekao mi je da se prisetim svega. Ali se nisam sjetio te izjave. Onda me on pitao da li si 
možda pisao kakvu izjavu u Mitrovici? Onda sam mu rekao da jesam. Pitao me je kakva 
je izjava, šta si pisao, ja reko' sve neistinite i laži sam pisao. 
 
ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: Hvala, sada mi je jasno. Samo još jedno pitanje 
vezano za vašu razmenu. Da li nam možete reći ko je ugovorio vašu razmenu i ko vas je 
pratio na ovoj razmeni? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pošto nismo imali ništa za čitat' ni pošto nismo imali 
radio, pa nismo znali ko je dogovarao razmjenu nego čuvar, vojni policajac je ušao unutra 
i rekao nem je da se spakujemo, da uzmemo sve naše što imamo i da idemo na razmjenu. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT VASIĆ – PITANJE: I to je sve ono šta vi znate o razmeni, ništa više o 
tome ne znate? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ništa više. 
 
ADVOKAT VASIĆ: Hvala vam gospodine na vašim odgovorima. Časni Sude, hvala 
vam, ja nemam više dodatnih pitanja. 
 
SUDIJA PARKER: Hvala vama, gospodine Vasiću. Gospodine Boroviću, izvolite. 
 
 
UNAKRSNO ISPITIVANJE: ADVOKAT BOROVIĆ 
 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Dobar dan, ja sam Borivoje Borović, 
branilac Miroslava Radića. Prvo pitanje. Šta znate o osobi koja je bila vaš zapovednik? 
Ko je taj čovek, šta ste ranije znali o njemu i da li ste u toku tih ratnih operacija 
razgovarali? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Znam samo da je Vukovarac, a ko je i odakle je to 
nisam znao. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li ste znali koji čin ima? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne, jer nismo imali činove. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Kada ste se prvi put obučavali u rukovanju 
automatskom puškom i gde? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne sećam se kada, ali na Supanjskoj ... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala, ali nisam čuo taj zadnji deo odgovora. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: U školi ''Stepan Supanac''. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li to znači da ste tu i pucali? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Pa gde ste pucali? Ja bih vas zamolio ako biste 
mogli malo da uđete u komunikaciju, to da ili ne, delije malo robotizovano, pa da se malo 
probudimo i da dajemo izjavu onako normalno kao što svedok treba da odgovara, da date 
opsi onog što vas pitam. Ako možete, ako ne, onda nastavite tako, hvala. 
 
SUDIJA PARKER: Gospodine Boroviću, čini mi se da se sećam, kako ste podsticali 
svedoke da govore da li ne u odgovoru. Najzad smo dobili svedoka koji zna kako treba da 
odgovara na pitanja, a vi hoćete da ga promenite da bude kao ostali. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala časni Sude, ali mislim da bi za osveženje 
dobro došao danas gospodin Bučko da nas malo probudi. Hvala, ja ću nastaviti? U redu. 
Neka bude ovako kako je svedok izabrao. 17. ujutru, kada je došao kod roditelja, gde ih 
je tačno zatekao?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: U podrumu. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li su imali telefon u kući? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Jesmo, ali nisu linije radile. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Pa onda da li nam možete objasniti onaj 
deo vaše izjave koju ste dali istražiteljima, a i danas ste delimično ponovili da vam je otac 
saopštio da su svi iz Glavnog stožera pobegli iz grada, kako je on to mogao znati kad je 
živeo u podrumu, a ne radi mu telefon i da li ste vi uspeli saznati kako to vaš otac uopšte 
može znati? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ja kad sam došao kući 17. ujutro, tata mi je rekao: 
''Vukovar pada, ljudi su se povukli, idi i ti u proboj''. A odakle njemu informacija ta 
nisam znao dok nisam došao iz logora. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala, ali vi ste u vašoj izjavi bili precizni, niste 
rekli moj tata mi je saopštio to i to, već je saopštio da su ljudi iz Glavnog stožera Zbora 
narodne garde pobegli, odnosno da su otišli. Kako je on znao, da li vam je objasnio da su 
ljudi iz Glavnog stožera, ne govorim uopšte o Vukovaru u celini, pobegli? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Došao je policajac, pripadnik MUP-a, pa nam je rekao 
da Vukovar pada i sve što imamo naoružanja hrvatskog da pobacamo i da su ljudi ošli u 
proboj.  
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. A kada je došao taj policajac i gde? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Njima je došao u podrum reći. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala, a kada im je to došao u podrum ako ste vi 
došli 17. ujutru? Pre koliko vremena je on bio kod njih? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Rekli ste da je kolega pošao u bolnicu 
tamo da vidi da li su mu supruga i porodica, a vi da vidite da li su vam tamo roditelji. Je l' 
tako?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li vam je kolega saopštio da je našao 
suprugu u bolnici i da li vi pronađoste svoje roditelje? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Rekli smo samo da idemo prema bolnici tražiti naše. 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Čuo sam ja šta ste vi rekli, ali kada ste 
došli do bolnice da li ste pokušali da uradite to ili ste to izmislili vojnicima kad su vas 
pitali gde ste krenili?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Mi smo išli tamo, i jedan i drugi smo se dogovorili da 
idemo tražiti naše. Krenuli smo od bolnice. Takav je dogovor bio. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li je bilo ko od vaših pripadnika Zengi 
imao uniformu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Tamo gdi sam ja bio nije nitko imao. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. A da li ste videli nekog pripadnika Zenge, 
tamo gde vi niste bili koji je bio u uniformi? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Budite ljubazni, pa nam opišite kako 
izgleda jedan Zengista obučen od glave do pete. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Košulja, hlače, jakna, kapa, čizme. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Boja? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Zeleno-crna. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Oznaka na kapi? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Šahovnica. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li je imao neku oznaku na rukavu? Da 
li su nosili oznake na rukavu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Čini mi se da ste izjavili danas da ste 
pokazali danas puške koje ste odbacili, je l' tako?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li ste, kada ste došli do bolnice, 
vojnicima dobrovoljno rekli: ''Želimo da predamo puške'', ili su vas oni naknadno odveli 
da odete do mesta gde ste to uradili i da im vi to predate? Kako je to izgledalo?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kad smo došli do bolnice, tamo smo bili napolju, 
čekali smo prevoz za ''Velepromet'' i onda su nas pitali jesmo li imali naoružanje i gdi je. 
I da li bi htjeli to dat'. I mi smo pristali. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li ste im tada saopštili da ste bili 
pripadnici Zengi? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne.  



 

 
 
 
 
 

 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. A šta ste im onda rekli, otkud vama 
oružje? Koju vi to paravojsku predstavljate koje ima oružje. Jeste li bilo šta na tu temu 
razgovarali? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Koliko ste predali pušaka? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Dvje. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. To je samo od vas dvojice, a oružje ostalih 
koju su bili s vama u grupi, gde je ono završilo? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Pa, nosili su u proboj. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Gde je trebalo da bude, generalno, 
sproveden taj proboj? Da li ste vi u Zengama imali plan u kom pravcu se treba odvijati taj 
proboj? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. A da li ste čuli da se treba uputiti ka 
Dunavu i brodovima da se napusti Vukovar? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Sigurno? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li vam je stariji brat rođen 1971. 
godine, neću saopštiti njegovo ime, a mlađi 1975. godine? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li su oni bili u Sremskoj Mitrovici po 
vašem saznanju? U periodu kada ste i vi bili. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li vam je poznato da li su oni davali 
izjave u Sremskoj Mitrovici? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne znam, nije mi poznato. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Jeste li ih nekada videli posle Sremske 
Mitrovice? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nisam ga vidio, ali sam pročitao na spisku da mlađi 
brat ide na puštenje pošto je bio maloljetan ... 
 



 

 
 
 
 
 

ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: U redu, hvala. Vi ste danas na pitanje kolege rekli 
tamo da dok ste čekali ispred kapije bolnice da ste videli šest paravojnika, je l' tako?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala, ja bih zamolio poslužitelja da da izjavu 
koju je dao istražiteljima. Ja ću požuriti nekako da završim ovo u vremenu časni Sude, pa 
ćemo malo ubrzati. Da li biste bili ljubazni, to je vaša izjava koju ste dali istražiteljima, to 
pod brojem 1 podvučeno zelenim da pročitate. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: ''Dok smo čekali prijevoz, vidio sam šest vojnika od 
kojih su dvojica bili u maskirnim uniformama, a četvorica nosili uniforme JNA.'' 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Očigledno ljudi u uniformama 
Jugoslovenske narodne armije nisu paravojska i to je razlika između vaše izjave ranije i 
danas. Da li povlačite današnju izjavu kada ste to pročitali što ste ranije izjavili? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Vi ste takođe danas na pitanje uvaženog 
kolege rekli da ste videli paravojnog kapetana, kao što ste sami rekli, na strani 15, red 9 
do 10: ''Tako nam se predstavio''. Vi u vašoj izjavi pred istražiteljima uopšte tako to niste 
izneli, već ste... Pa, uzmite pa pročitajte tu izjavu i nađite sledeću stranu, pod brojem 3, 
zelenim, šta piše vezano za ovu činjenicu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: ''Negde u 00.00, 21. studenog 1991. godine, u našu 
prostoriju je uš'o jedan kapetan, ne znam kako se zove, bio je malen, smeđe kose, bez 
brkova i brade.'' 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li vidite da se tu razlikuje taj opis i da 
se čovek uopšte nije predstavio kao kapetan paravojske i da li je ta izjava koju ste prvu 
dali, 1995. godine autentična ili ovu danas koju ste nama u izmenjenom obliku saopštili u 
Sudu? Da li primećujete razliku? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ja u vojsci nisam bio, ali ... 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Sledeće pitanje. Da li ste vi 1995 godine 
bili u sastavu dela Hrvatske vojske koji se zvao Domobranstvo? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala, u kom svojstvu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Vojnik. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li ste imali neki čin? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Funkcija. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Koju? 



 

 
 
 
 
 

SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Desetnika. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li vam je poznata činjenica da su u 
Drugom svetskom ratu za vojnu formaciju koja se zvala Domobrani, postojali alternativni 
nazivi kao štu su ustaše ili ka ošto su ''SS'' formacije, da li vam je to poznato? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nije mi poznato. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Koji je znak bio na vašoj uniformi 1995. godine, 
a kada ste bili u Domobranstvu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Vodotoranj. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. A da li znate 3. petog meseca 1991. 
godine, kada ste vi ušli u rezervni  sastav Zengi, kao što ste danas izjavili, koliki je bio 
redovni sastav Zbora narodne garde tada u Vukovaru, koliko je brojao ljudi? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Ne znam. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala, ali se slažemo da ste vi bili u rezervnom 
sastavu i da je tada bio naravno i redovni sastv, je l' tako?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Pitanje da li ste vi pripadnici Zbora 
narodne garde, a nakon komunikacija poljskim telefonima, znali u kojim delovima se 
nalaze punktovi Zbora narodne garde? U kojim delovima Vukovara? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da, znali smo. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Da li biste bili ljubazni da Sudu kažete ukratko 
koji su to bili punktovi i koji delovi grada su bili? I časni Sude, imam još dva, tri pitanja 
najviše tako bih molio, možda sam prekoračio jedno minut, dva, još minut, dva. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: ''Osa 1'', ''Osa 2'', ''Osa 3''. Sajmište. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala, vi očigledno govorite samo o delu grada 
koji ste vi pokrivali, je l' tako?  
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Da. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Šta niste saopštili u Sremskoj Mitrovici, 
ono šta nam danas možete reći, pošto kažete da ste dali potpuno netačnu izjavu u 
Sremskoj Mitrovici? Šta je to što ćete nam vi reći, Sudu, ako vas pitam, šta je tako važno, 
a izbegli ste da kažete u Mitrovici? Izvinjavam se, samo da dodam, rekli ste malopre za 
naoružanje i za sastav vojske. 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Kad sam izašao ne ispitivanje gospodin koji mi je dao 
papir i olovku, rekao mi je da pišem sve, gdi sam bio, šta sam radio, koju funkciju sam 



 

 
 
 
 
 

obnašao, kako sam naoružanje imao, ko mi je zapovjednik bio, na kojem položaju sam 
bio i koliko nas je bilo. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ – PITANJE: Hvala. Da li ste vi sve te činjenice prikrili ili ste 
saopštili kroz izjavu? 
SVEDOK P-032 – ODGOVOR: Nisam mu rekao istinu. 
 
ADVOKAT BOROVIĆ: Hvala, i poslednje pitanje. Šta vi danas radite, gde ste 
zaposleni? I da li ste uopšte zaposleni? Časni Sude, pre nego što odgovori, iako je 
poslednje pitanje, poluprivatnu sednicu bih molio.  
 
SUDIJA PARKER: Privatna sednica. 
 
 

(privatna sednica) 
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